
اجتماعي 0 4

قائم مقام ستاد مبارزه با مواد مخدر مطرح کرد

اعتیاد 60درصد دانش آموزان 
معتاد به شیشه

یک درصد دانش آموزان کشور مصرف کننده 
مواد مخدر هس��تند که 60 درص��د این تعداد 
شیشه مصرف می کنند. ایسنا در این باره نوشت: 
علیرضا جزینی، قائم مقام دبیرکل س��تاد مبارزه 
با مواد مخدر در جلس��ه این ش��ورا گفت: 243 
میلیون نفر در سراس��ر جهان معتاد به مصرف 
مواد مخدر هستند که از این تعداد سالانه 200 
هزار نفر بر اثر سوء مصرف جان خود را از دست 
می دهن��د. 60 درصد معتادان دنیا حش��یش و 
ماری جوانا مصرف می کنن��د و 60 میلیون نفر 
نی��ز در جهان مصرف کننده هروئین هس��تند. 
قائم مقام دبیرکل س��تاد با ابراز نگرانی از کاهش 
سن مصرف مواد مخدر در کشور اظهار کرد: یک 
درص��د دانش آموزان کش��ور مصرف کننده مواد 
مخدر هس��تند که 60 درصد این تعداد شیشه 
مصرف می کنند. جزینی تعداد معتادان شناسایی 
شده کشور را یک میلیون و 325 هزار نفر اعلام و 
تاکید کرد: تغییر نگرش در مصرف مواد مخدر از 
سنتی به صنعتی بسیار نگران کننده و فاجعه آمیز 
اس��ت. وی از انعقاد تفاهمنامه با وزارت ورزش و 
جوانان به منظور اجرای طرح های پیشگیری از 
شیوع این بلای خانمانسوز بویژه در میان نسل 
ج��وان و نوجوان خب��ر داد و تصریح کرد: 100 
روستا در 4 استان کشور به منظور توسعه ورزش 
روس��تایی مش��خص ش��ده و با هماهنگی این 
ستاد زمینه توسعه فعالیت های ورزشی در این 
مکان ها فراهم می شود. قائم مقام دبیرکل ستاد 
خاطرنش��ان کرد: 6 هزار مرک��ز درمان معتادان 
در سراسر کش��ور وجود دارد که 93 درصد این 
تعداد توس��ط بخش خصوصی اداره می ش��ود. 
جزینی تاکید کرد: اس��تفاده از سرنگ مشترک 
از مهم ترین دلایل شیوع معتادان به بیماری های 
هپاتی��ت و ایدز بوده که خوش��بختانه با اجرای 
برنامه های پیش��گیرانه درصد استفاده معتادان 
از سرنگ مش��ترک از 67 به 45 درصد کاهش 
یافته است. وی یادآور شد: 20 درصد افرادی که 
در محیط های صنعتی مشغول به کار هستند به 
ان��واع مواد مخدر اعتیاد دارند که باید مداخلات 
پیش��گیرانه و درمانی در این مراکز مورد توجه 

جدی قرار گیرد.

توزیع آرم های طرح ترافیک در 
اسفند

رئیس مرکز صدور آرم طرح ترافیک شهرداری 
تهران از تحویل آرم های طرح ترافیک در ابتدای 
اسفندماه خبر داد. مصطفی قنبرنژاد، رئیس مرکز 
صدور آرم طرح ترافیک ش��هرداری تهران با بیان 
اینکه ابتدای بهمن ماه امسال اسامی نهایی سهمیه 
بگیران آرم طرح ترافیک اعلام می ش��ود، گفت: 
توزیع آرم های س��ال آینده از اواس��ط اسفندماه 
آغاز می شود. وی با بیان اینکه در حال حاضر در 
حال پردازش اطلاعات هستیم و اسامی واجدین 
شرایط بهمن ماه اعلام می ش��ود، به ایسنا اعلام 
کرد: افرادی که نام آنها در میان اس��امی واجدین 
شرایط نیست، می توانند دوباره درخواست دریافت 
آرم طرح ترافیک را ارائه داده تا در صورت افزایش 
سهمیه ها نسبت به بررسی درخواست آنها اقدام 
ش��ود. رئی��س مرکز ص��دور آرم ط��رح ترافیک 
شهرداری تهران با بیان اینکه متقاضیان 3 هفته 
فرصت داش��تند تا نس��بت به اصلاح و ویرایش 
اطلاعات خود اقدام کنند، خاطرنش��ان کرد: در 
حال حاضر امکان اصلاح اطلاعات به دلیل بسته 
بودن س��ایت وجود ندارد و افراد باید صبر کنند 
و کارت های آنها براساس اطلاعات مندرج صادر 

خواهد شد.

 حمیدرضا کفاش، معاون پرورشی و فرهنگی وزیر 
آموزش و پرورش از اعزام 2 هزار و 600 دانش آموز 

تا پایان سال به عمره مفرده خبر داد.
 همایون هاش��می، رئیس سازمان بهزیستی از 
پرداخت یک ماه مس��تمری ب��ه مددجویان این 

سازمان به عنوان عیدی در بهمن ماه خبر داد.

مشاور وزیر بهداشت خبر داد

کمبود 60 هزار تخت بیمارستانی

60 هزار تخت بیمارستانی کم داریم و کشور 
فاقد ش��بکه بهداشت شهری اس��ت. به گزارش 
فارس، محمدهادی ایازی، مش��اور وزیر بهداشت 
در امور مش��ارکت های مردمی همایش تجلیل از 
خیران سلامت گفت: جامعه ما به سمت میانسالی 
و سالمندی پیش می رود و به همین دلیل نیاز و 
دغدغه امروز کشور احداث مراکز درمانی و موضوع 
س��لامت اس��ت. وی افزود: زمان��ی تأمین فضای 
آموزشی دغدغه کشور محسوب می شد اما امروز 
موضوع سلامت دغدغه کشور است چرا که اکنون 
حدود 60 هزار تخت بیمارس��تانی در کشور کم 
داریم. مشاور وزیر بهداشت خاطرنشان کرد: کشور 
فاقد ش��بکه بهداشت شهری است و تنها باید در 
تهران 700 پایگاه بهداشتی برای پیشگیری از ابتلا 
به بیماری ها احداث شود. به گفته وی، منابع مالی 
دولت کفاف انجام اینچنین کارها را نمی دهد و به 
همین دلیل خیران باید به این موضوع ورود کنند. 
ایازی به س��اخت مرکز تخصص��ی مغز و اعصاب 
در منطقه 22 توس��ط خیران اشاره کرد و گفت: 
تنها در یک روز گردهمایی خیران برای س��اخت 
ای��ن مرکز 120 میلیارد تومان پول جمع ش��د و 
قصد داریم در جلس��ه ای با حضور مدیران عامل 
بانک های کشور 180 میلیارد تومان برای ساخت 
این مرکز وام بگیریم. وی با بیان اینکه همه مراکز 
درمانی شهرهای رفسنجان و دزفول توسط خیران 
ساخته شده است به حضور خیران در تهران نیز 
اشاره کرد و گفت: بیمارستان 800 تختخوابی امام 

خمینی)ره( توسط خیران در حال ساخت است.
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ورود سامانه جدید بارشی به کشور
در روز پنجش��نبه موج جدید ب��ارش و وزش 
باد از ش��مالغرب و غرب کش��ور وارد خواهد شد. 
فریبا گودرزی، کارش��ناس س��ازمان هواشناسی 
درباره وضعیت جوی کشور بیان داشت: سه شنبه 
در اغلب نقاط کش��ور جو پایدار حاکم می شود و 
در روز پنجش��نبه موج جدید بارش و وزش باد از 
شمالغرب و غرب کش��ور وارد خواهد شد. وی با 
بیان اینکه خلیج فارس سه شنبه به دلیل جریان 
بادهای ش��دید مواج خواهد بود، به ایس��نا گفت: 
از چهارش��نبه نیز با تقویت جریان های ش��مالی 
در دری��ای خزر در غرب س��واحل دری��ای خزر، 
اس��تان های گیلان و مازندران، ب��ارش پراکنده و 
در سایر مناطق آسمان آرام خواهد بود. کارشناس 
سازمان هواشناسی با اشاره به وضعیت جوی تهران 
خاطرنشان کرد: آسمان پایتخت برای روز سه شنبه 
 در پاره ای نقاط غبار صبحگاهی خواهد داش��ت. 
به گفته گودرزی از سه شنبه به دلیل پایداری جوی 
ش��اهد غبار صبحگاهی در ورامی��ن و رباط کریم 
خواهیم بود که تا پنجش��نبه که موج جدید وارد 
تهران می شود این وضعیت ادامه خواهد داشت اما 
در روز جمعه با توجه به الگوی نقشه ها می توانیم 

بارندگی را پیش بینی کنیم. 

مدیرکل تجهیزات پزشکی وزارت بهداشت اعلام کرد

قاچاق چمدانی تجهیزات پزشکی 
برخی کالاهای پزشکی که حجم کمی دارند 
به صورت چمدانی به داخل کشور قاچاق می شوند. 
حسین صفوی، مدیرکل تجهیزات پزشکی وزارت 
بهداشت درباره وضعیت قاچاق تجهیزات پزشکی، 
گفت:  در این زمینه آمار دقیق��ی وجود ندارد اما 
متأس��فانه بحث قاچاق در تجهیزات جدی است، 
هرچند با ش��روع طرح تحول س��لامت و تأمین 
بیمارستان ها از طریق فهرست اعلام شده به خوبی 
کنترل شده و با ارجاع بیمار به خارج از بیمارستان 
عرضه کالای قاچاق محدودتر و س��خت تر ش��ده 
است. صفوی به فارس بیان داشت: باید برنامه ریزی 
دقیق��ی کرد و از عرضه این محصولات قاچاق که 
تهدیدکننده س��لامت هس��تند، جلوگیری کرد. 
وی درباره بیشترین تجهیزات پزشکی که قاچاق 
می شوند، خاطرنشان کرد: بسیاری از اوقات ارزش 
کالا تعیین کننده است، کالاهایی که حجم کمی 
دارند ام��ا ارزش بالای��ی دارند اغل��ب به صورت 
چمدانی قاچاق می ش��وند. مدی��رکل تجهیزات 
پزشکی وزارت بهداشت یادآور شد: البته کالاهایی 
که قاچاق می ش��وند، گرانقیمت نیستند، گاهی 
ارجاع بیمار به خارج از بیمارستان تضمین کننده 
فروش تجهیزات قاچاق است. صفوی درباره برنامه 
جدید وزارت بهداش��ت، در حمایت از تجهیزات 
تولی��د داخل نیز  تصری��ح کرد: آنچ��ه در حال 
برنامه ریزی آن هس��تیم، تجهیز مراکز درمانی با 
وس��ایل و تجهیزات پیشرفته اس��ت که اولویت 
وزارت بهداشت تجهیز این بیمارستان ها با تولیدات 
داخلی است. وی  اظهار داشت: البته در جایی که 
تولیدات داخلی وجود نداشته باشد، از تجهیزات 
وارداتی اس��تفاده خواهیم کرد، آنچه مسلم است 
خرید و تجهیز مراکز درمانی با این وسایل پیشرفته 
باعث ارتقای خدمات به بیماران می شود. به گفته 
صفوی، بیشتر این تجهیزات پیش��رفته وارداتی 
هستند، با این وجود محصولاتی که ایرانی و تولید 
داخل هستند به دلیل اینکه ضمانت خدمات پس 
از فروش دارند، مناسب تر از دستگاه های خارجی 
هستند چون به دلیل قطعات یدکی شان همچنان 

نیازمند خواهیم ماند.

اعتیاد

گروه اجتماعی: اختلاس، تبان��ی و رانتخواری از جمله 
واژه هایی هس��تند که این روزها با روند افزایشی آن در 
لابه لای پرونده های اقتصادی مواجه هستیم. جرائمی که 
هر یک به تنهایی می تواند پرونده تخلفات را سنگین و 
قطور کند اما تابوشکنی برخی افراد از این اعمال مجرمانه 
کار را تاجایی پیش برده که طی چندماه گذش��ته روند 
افزایش��ی وقوع جرائ��م مالی و اقتص��ادی نه تنها برای 
نهادهای نظارتی بلکه برای مردم نیز محس��وس شده 
اس��ت. بالا رفتن آمار تخلفات اقتص��ادی و انجام انواع 
و اقس��ام زد و بندهای مالی ت��ا جایی پیش رفت که در 
نهایت صدای گلایه پلیس نیز بلند شد. روز گذشته و در 
جریان نشست تخصصی رؤسای ادارات مبارزه با جرائم 
اقتصادی پلیس آگاهی، سردار محمدرضا مقیمی رئیس 
پلیس آگاهی آمار جرائم مالی و اقتصادی   طی 10ماهه 
س��ال جاری را مورد واکاوی ق��رار داد و خبر از افزایش 
27درصدی اخت��لاس، 20درصدی تبانی در معاملات 
دولت��ی و 40درصدی زمینخواری را به رس��انه ها اعلام 
کرد. پلیس آگاهی به عنوان یکی از نیروهایی که  وظیفه 
رص��د و نظارت بر جرائم کلاهبرداری را عهده دار بوده و 
ارتباط مستقیم با موضوع اختلاس و جرائم اینچنینی را 
دارد، نشست تخصصی رؤس��ای ادارات مبارزه با جرائم 
جنایی � اقتصادی پلیس آگاهی استان های سراسر کشور 
را با حضور فرمانده نیروی انتظامی و دادستان کل کشور 
برگزار کرد. این در حالی است که رئیس پلیس آگاهی 
کشور با حضور در جمع خبرنگاران در اظهاراتی متفاوت 
از صعودی بودن آمار جرائم مالی- اقتصادی در کش��ور 

خبر داد.
رصد فضای اقتصادی توسط پلیس ■

س��ردار محمدرضا مقیمی، رئیس پلیس آگاهی در 
حاشیه نشست تخصصی رؤسای ادارات مبارزه با جرائم 
اقتصادی پلیس آگاهی اظهار داشت: هدف از مبارزه با 
جرائم اقتصادی بحث های مقابله ای نیست، در حقیقت 
ما با رصد فضای اقتصادی به دنبال کشف پیشدستانه 
هس��تیم. رئیس پلیس آگاهی خاطرنش��ان ک��رد: اگر 
پیشگیری و پیشدستی به نتیجه نرسد از فضای مقابله و 

مبارزه وارد خواهیم شد.
روند صعودی پرونده های اقتصادی ■

این مقام ارش��د انتظامی با بی��ان این مطلب که در 
سال های گذشته متأسفانه این بحث بیشتر شده، تصریح 
کرد: در بعضی موارد قبح این عمل شکسته شده و تعداد 
پرونده ها رو به افزایش است و بعضی جرائم که ارتباطی با 

فضای اقتصادی کلان نداشته نیز به این حیطه وارد شده 
مثل فرار مالیاتی و رشوه و ارتشاء، چراکه وقتی بی توجهی 

می شود اپیدمی برای سایر جرائم به وجود می آید.
 افزایش 27درصدی اختلاس ■

به گزارش فارس، س��ردار مقیمی تصری��ح کرد: در 
حقیقت ما به عنوان پلیس مبارزه 
ب��ا جرائم اقتص��ادی، خواهان آن 
هس��تیم که فضای رقابتی سالم 
برای سرمایه گذاران فراهم شود و 
رانت اقتصادی وجود نداشته باشد 
و با تولید و سرمایه گذاری و عرصه 
مناس��ب وضع اقتصاد بهبود یابد. 

رئیس پلیس آگاهی در ادامه به آمارهای موجود اشاره و 
تصریح کرد: اختلاس در 10 ماهه اول 27 درصد نسبت 
 به مدت مش��ابه افزایش یافته، تبانی در معاملات دولتی 
20 درص��د افزایش یافته و زمینخ��واری نیز 40 درصد 

افزایش داشته است.
 وضعیت فرار مالیاتی در سال جاری ■

ب��ه باور مقیمی، فرار مالیاتی و تس��هیلات غیرمجاز 

امسال کمتر بوده و نس��بت به گذشته وضعیت بهتری 
داشته ایم، چرا که در تس��هیلات غیرمجاز بعضاً وام ها و 
تسهیلات کنترل می شود. رئیس پلیس آگاهی به مبحث 
زمینخواری پرداخ��ت و گفت: در زمینخواری هنوز عزم 
ملی در برخی س��ازمان ها نیس��ت، با وج��ود آنکه جهاد 
کش��اورزی خوب پای کار آمده  و 
آسیب شناسی در این زمینه انجام 
شده و اتاق فکری تشکیل شده اما 
مدیران محلی هم مهم هستند چرا 
که حرف اول را آنها می زنند و اگر 
آنها خوب کار خود را انجام دهند و 
به فروش اموال دولتی اقدام نکنند 

و موضوع را عادی  نکنند، ما موفق خواهیم بود.
افزایش 40درصدی زمینخواری ■

 س��ردار مقیمی تصری��ح کرد: زمینخ��واری بالغ بر 
40 درصد در 10ماه��ه اول افزایش یافته که بحث آن 
جدی اس��ت که قلع و قمع کردن آن به تنهایی کافی 
نیست و باید این قضیه به طور مستمر پیگیری شود تا در 
آن زمینی که پس گرفته شده دوباره ساخت وساز نشود.

این مقام ارشد انتظامی با بیان این مطلب که مبارزه 
با جرائم اقتصادی در بحث کلان برای این پلیس مطرح 
است، افزود: برخورد هوشمندانه با جرائم اقتصادی کلان 
را در دستورکار داریم، چرا که ممکن است این جرائم به 
مبان��ی اقتصاد ضربه بزند و ما به طور معمول در جرائم 

اقتصادی به دنبال جرائم سازمان یافته هستیم.
در انتظار تصویب قانون پلیس مبارزه با جرائم  ■

اقتصادی
سردار مقیمی همچنین بیان داشت: پلیس اقتصادی 
وابسته به هیچ قوه ای نیست و مستقل و به صورت ضابط 
وارد می ش��ود؛ البته باید از فضایی که در مجلس است 
کم��ک بگیریم، چرا که ممکن اس��ت در فضای قانونی 
مش��کلی به وجود بیاید. رئیس پلی��س آگاهی با بیان 
ای��ن مطلب که هیچ پرونده ای در جرائم اقتصادی برای 
ما بزرگ یا کوچک نیس��ت، خاطرنشان کرد: در جرائم 
اقتصادی این مساله برای ما مهم است که باعث از بین 
بردن فضای کسب و کار می شود. وی اظهارداشت: انتظار 
داریم قانون پلیس مبارزه با جرائم اقتصادی به تصویب 

مجلس برسد.

نبض جامعه

رئیس سازمان غذا و دارو هشدار داد

زعفران تقلبی عربستان در بازار ایران
عضو کمیسیون آموزش مجلس:

آموزش و پرورش حق واگذاری مدارس را ندارد
گ�روه اجتماعی: روز به روز ش��اهد 
روش های جدید تقل��ب حاصل از 
خلاقیت عده ای س��ودجو هستیم و بی تردید شناسایی 

این تقلبات نیز نیازمند خلاقیت 
اس��ت. رس��ول دیناروند، رئیس 
س��ازمان غذا و دارو ب��ا بیان این 
مطلب اظهار داشت: تفاهمنامه ای 
را ب��ا معاونت علم��ی و فناوری 
ریاست جمهوری با اعتباری بالغ 

بر 18 میلی��ارد تومان امضا کرده ایم ت��ا به این ترتیب 
روش های س��ریع شناس��ایی تقلبات و آلاینده ها را در 
آزمایش��گاه های مرجع مس��تقر کنیم. بر این اساس با 
اس��تفاده از تجربی��ات بین المللی تا 3-2 س��ال آینده 
به توان مناس��بی در این حوزه دس��ت خواهیم یافت. 
دیناروند با اشاره به برخی تقلبات در حوزه غذا  به ایسنا 
گفت: اکنون که در فصل حج عمره قرار داریم می توان 

به زعفران اش��اره کرد؛ زعفران یک ماده افزودنی مجاز 
اس��ت که متاسفانه مورد تقلب قرار می گیرد. متاسفانه 
از بازار عربس��تان زعفران مصنوعی می آورند که حاوی 
رنگ ش��یمیایی سرطان زاست و 
به جای زعفران استفاده می شود 
البته خیلی هم ارزان تر از زعفران 
است. استفاده از آن حتی گاهی 
در رستوران هایی هم دیده شده 
است. این تقلب، تقلبی خطرناک 
اس��ت.  وی تاکید کرد: برخی تقلب ها خطرناک و مضر 
نیس��تند و تنها برای صرفه جویی در هزینه و رقابت در 
بازار انجام می شوند که نمونه آن آبلیمو یا روغن زیتون 
است. دیناروند بیشترین تقلبات در روغن ها را مربوط به 
روغن زیتون دانست و افزود: توصیه ها آن است که اسید 
چرب ترانس را به صفر برسانیم. باید روغن جامدی که 

با ترانس جامد می شود از چرخه مصرف حذف شود.

گروه اجتماعی: در بودجه 94 تأکید 
می کنیم وزارت آم��وزش و پرورش 
حق ندارد مدارسی که فعال و دارای دانش آموز هستند 

را تحت هیچ شرایطی به بخش 
خصوص��ی واگ��ذار کن��د. جبار 
کمیس��یون  عضو  کوچکی نژاد، 
آم��وزش و تحقیق��ات مجلس 
ش��ورای اسلامی در پاسخ به این 
پرس��ش که »دلایل پیش��نهاد 

نمایندگان برای ممنوعیت واگذاری مدارس دولتی به 
بخش خصوصی در لایحه بودجه سال 94 چیست؟«، 
اظهار داش��ت: در قانون بودجه سال 93 حکمی وجود 
دارد که براساس آن وزارت آموزش و پرورش می تواند از 
مدارس غیردولتی خرید خدمات کند اما وزارت آموزش 
و پرورش عکس آن عمل کرده است. وی به فارس اعلام 
کرد: آموزش و پرورش، برخی مدارس دولتی را به بخش 

خصوصی واگذار کرده است و ما نسبت به این موضوع 
اعت��راض داریم؛ وزیر آموزش و پرورش به کمیس��یون 
آمد و از وی درباره اینکه »آیا برای انجام این کار قانون 
دارد یا خیر« سوال کردیم اما از 
پاس��خ قانع نشدیم. کوچکی نژاد 
اینکه  ب��رای  خاطرنش��ان کرد: 
آموزش و پرورش این بند قانونی 
را بر عکس عمل نکند، در بودجه 
94، قانون��ی اضافه می کنیم که 
وزارت آموزش و پرورش حق ندارد مدارس��ی که فعال 
هستند را تحت هیچ شرایطی به بخش خصوصی واگذار 
کند. وی تصریح کرد: البته قانون فروش ساختمان های 
اضافی در روستاها و جایی که مورد نیاز نیست، به قوت 
خود باقی است و در تبصره 13 به طور شفاف گفته ایم 
اما مدارسی که دولتی  بوده و دارای دانش آموز هستند 

نباید به بخش خصوصی واگذار شود.

نیمکتسلامت

حامد مهرنیا: در ش��رایطی که این 
روزها برخی جوانان از مشکلات شان 
گلای��ه دارند حال و روز بودج��ه 94 در حوزه جوانان 
هم چندان امیدوارکننده به نظر نمی رسد. مبهم بودن 
بودجه دستگاه های دولتی و عمومی در حوزه جوانان 
ک��ه صدای اعتراض مش��اور وزی��ر ورزش و جوانان را 
هم بلند کرده خود گواهی بر تداوم مش��کلات ازدواج 
و اش��تغال جوانان در س��ال آینده است. پابرجا بودن 
مش��کلات جوانان و انجام نشدن پیش بینی های لازم 
برای رفع مش��کلات آنها در بودجه 94 نگاه این قشر 
را ب��ه س��مت وزارت ورزش و جوانان به عنوان متولی 
اصل��ی امور جوانان معطوف می کند و علامت س��وال 
بزرگ��ی درباره نحوه عملکرد این وزارتخانه در ذهن ها 
ایجاد می کند چراکه به باور برخی کارشناسان بیشتر 

اقدامات این وزارتخانه معطوف به امور ورزش��ی است 
و تمرکز چندانی بر رفع مش��کلات جوانان ندارد.  این 
موضوع بهانه ای شد تا در گفت وگو با علی اکبر عصارنیا، 
کارشناس فرهنگی گره کور مشکلات جوانان در وزارت 

ورزش و جوانان را ریشه یابی کنیم.
دیوار مشکلات، سد راه جوانان ■

همزمان با تداوم مشکل ازدواج، مسکن و اشتغال 
جوانان در جامعه زمزمه هایی مبنی بر تفکیک حوزه 
جوانان از وزارت ورزش نیز شنیده می شود تا شاید به 
عنوان یک پیشنهاد بتواند سازوکار مشخصی را برای 
کوتاه تر کردن دیوار مش��کلات جوانان فراهم آورد. در 
ح��ال حاضر به نظر می رس��د وزارت ورزش و جوانان 
تنه��ا نام جوانان را یدک می کش��د و بالاترین تمرکز 
این وزارتخانه بر موضوعات ورزش��ی قرار گرفته است. 
اما عصارنیا در این باره به »وطن امروز« بیان داش��ت: 
هرچند تفکیک حوزه جوانان از وزارت ورزش می تواند 
برای تخصصی تر انجام گرفتن تصمیمات موثر باشد اما 
این مقوله هم نمی تواند به صورت ریش��ه ای مشکلات 
پیش روی جوانان را برطرف کرده و درمان درد تلقی 
شود. به گفته این پژوهشگر، مشکل اصلی که می تواند 
به دردسرهای جوانان دامن بزند ناکارآمدی شورایعالی 

جوانان است.
شورایعالی  جوانان چکار می کند؟ ■

وی با تایید معضل بیکاری و بالارفتن سن ازدواج 
جوانان خاطرنشان کرد: اگر سازمان ملی جوانان دوباره 
احیا ش��ود تا حدودی مشکلات را کاهش می دهد اما 
به صورت ریشه ای این مس��ائل برطرف نخواهد شد. 
عصارنیا با توضیح این موضوع یادآور ش��د: شورایعالی 
انقلاب فرهنگی دارای یکسری شوراهای زیرمجموعه 

اس��ت که یکی از آنها ش��ورایعالی جوانان با ریاس��ت 
رئیس جمهور است. به باور این کارشناس، حوزه جوانان 
احتیاج به انجام کار ستادی قوی، سیاستگذاری، رصد 
و تقس��یم کار و نظارت مستمر دارد که باید از طریق 
ش��ورایعالی جوانان صورت گیرد و ت��ا زمانی که این 
سازوکار فعالیت جدی نداشته باشد مشکلات جوانان 
در قالب هر نوع سازمان یا وزارتخانه ای پابرجا خواهد 

ماند.
ضعف در ساختار ستادی ■

همچنین عصارنیا بیان داش��ت: من با تش��کیل 
س��ازمان جوانان در حوزه اجتماعی موافق هستم اما 
این سازمان هم تنها در موضوعات اجتماعی می تواند 
موفق عمل کند و مسائلی مانند اشتغال، ازدواج، هویت 
و اوقات فراغت نیاز به یک س��اختار س��تادی دارد که 
 هماهنگ��ی، سیاس��تگذاری و نظ��ارت را انجام دهد. 
به گفته وی، هم اکنون این ساختار به بهترین شکل در 
کشور وجود دارد اما متاسفانه از آن استفاده نمی شود. 
این ستاد ش��ورایعالی جوانان است که تاکنون شاهد 

عملکرد رضایت بخشی از آن نبوده ایم.
ضرورت توجه به دبیرخانه مستقل ■

این پژوهشگر فرهنگی با اشاره به کارکرد ضعیف 
شورایعالی جوانان در دولت تصریح کرد: متاسفانه در 
سال های گذشته این شورا به دلیل نداشتن دبیرخانه 
قوی دچار مشکل ش��ده است. عصارنیا اظهار داشت: 
دبیرخانه این ش��ورا در حال حاضر به وزارت ورزش و 
جوانان سپرده ش��ده که یک سازمان اجرایی و ناتوان 
است. لازم است شورایعالی انقلاب فرهنگی دست به 
کار شده و دبیرخانه مستقلی تشکیل دهد تا تغییری 
در وضعی��ت کنونی حاصل ش��ود. وی درباره تمرکز 

وزارت ورزش و جوان��ان بر موضوعات ورزش��ی بیان 
داشت: وظیفه اصلی رس��انه ها و جراید این است که 
موضوع را برای جوانان موشکافی کنند. در حال حاضر 
مساله ما ساختار نیست، بهترین ساز و کار در جمهوری 

اسلامی ایران تدوین شده است.
به گفته عصارنیا، زمان آن فرارس��یده که رسانه ها 
برای آنچه موجود اس��ت مطالبه گری کنند و از دولت 
بخواهند با توجه به این سازوکار برنامه ریزی های خود 

را ارائه کند.
مسائل اصلی جوانان قربانی فرعیات ■

این کارشناس خاطرنشان کرد: احیای سازمان ملی 
جوانان فقط با کارکرد اجتماع��ی می تواند 20درصد 
مش��کلات جوانان را حل کند اما 80درصد باقیمانده 
فعال کردن شورایعالی جوانان است. یعنی اصل نباید 
فدای فرع ش��ود این مشکلی است که در حال حاضر 
اتفاق افتاده اس��ت. وی با اش��اره به مشکلات بودجه 
94در حوزه جوانان بیان داشت: زمانی که ضعف حوزه 
س��تادی وجود داشته باشد بروز چنین مشکلاتی هم 
دور از ذهن نخواهد بود. اگر بودجه هم به اندازه کافی 
در اختیار باش��د اما مغز متفکر این سازوکار با مشکل 
مواجه باشد باز هم نمی توان برای آینده جوانان امیدوار 

بود.
دامن زدن تعارفات دولتی بر مشکلات  ■

عصارنیا راه��کار برون رفت از این وضعیت را فعال 
شدن دبیرخانه شورایعالی جوانان دانست و افزود: این 
دبیرخانه باید به صورت مستقل در شورایعالی انقلاب 
فرهنگی دایر شود نه اینکه در دولت مستقر باشد. اگر 
این دبیرخانه در دولت استقرار یابد دچار تعارفات شده 
و مش��کل جوانان ادامه خواهد یافت. وی تاکید کرد: 
بیش از اینکه بر مشکلات اجرایی تمرکز داشته باشیم 
باید بر موانع ستادی کار متمرکز شویم. در این زمان 
باید نمایندگان مجلس از دولت بخواهند که خروجی 

جلسات شورایعالی جوانان را ارائه دهد.    

گپ و گفت

همزمان با نشست رؤسای ادارات مبارزه با جرائم اقتصادی پلیس آگاهی اعلام شد

افزایش 27درصدی اختلاس در کشور

سه شنبه 23 دی 1393وطن امروز  شماره 1510 

آوای شهر

کوتاه و گویا

در گپ و گفت »وطن امروز« با علی اکبر عصارنیا کارشناس فرهنگی مطرح شد

عملکرد ضعیف شورای عالی جوانان!
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 اخت�لاس در 10 ماه�ه اول 27 درصد 
نسبت به مدت مش�ابه افزایش یافته، 
تبان�ی در معاملات دولت�ی 20 درصد 
 افزای�ش یافت�ه و زمینخ�واری نی�ز 

40 درصد افزایش داشته است


